
dot: postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego pn. 
„Budowa integracyjnej przestrzeni rekreacyjnej na Osiedlu Jagiellońska w Legionowie”

Treść pytań i odpowiedzi na zapytania przesłane drogą elektroniczną w dniu 22.04.2021r.
Pytanie 1:
Jaką stawkę VAT Zamawiający przewidział w niniejszym postępowaniu?
Zakres prac wskazuje jednocześnie na zieleń jak i na roboty budowlane. 
Przekazanie Wykonawcą stawki VAT przewidzianej w postępowaniu pozwoli na złożenie 
prawidłowych ofert przez potencjalnych wykonawców.
Odpowiedź: 
Zamawiający  nie  jest  uprawniony  do  dokonywania  wiążącej  interpretacji  w  zakresie  właściwej
stawki VAT (sentencja wyroku Krajowej Izby Odwoławczej z dnia 6 maja 2011 r. (sygn. akt KIO
874/11), w inny sposób aniżeli poprzez wyraźne wskazanie sposobu obliczenia ceny w ofercie.
Zgodnie z uzasadnieniem Izby przepisy prawa podatkowego przemawiają za przyjęciem tezy, iż
ustalenie wysokości podatku od towarów i usług obejmujące także wybór stawki, należy wyłącznie
do  wykonawcy.  Obowiązek  zaklasyfikowania  do  właściwego  grupowania  statystycznego,  a  w
konsekwencji  zastosowania  właściwej  stawki  podatku  od  towarów  i  usług  spoczywa  na
Wykonawcy (podatniku -na gruncie przepisów prawa podatkowego). To na wykonawcy (na gruncie
prawa podatkowego: podatniku podatku od towarów i usług, a zarazem wystawcy faktury) ciąży
obowiązek  prawidłowego  ustalenia  stawki  podatku  od  towarów  i  usług  w  odniesieniu  do
dokonywanej  transakcji.  W myśl bowiem art.  103 ustawy o VAT podatnicy oraz inne podmioty
wystawiające faktury są obowiązani, bez wezwania naczelnika urzędu skarbowego, do obliczania i
wpłacania podatku w ustalonych terminach na rachunek urzędu skarbowego. Zatem to wykonawca
składający  ofertę  winien  w  niej  uwzględnić  odpowiednią  -jego  zdaniem  -stawkę  podatku  od
towarów i usług, to on potem będzie wystawiał na rzecz zamawiającego fakturę (lub faktury) za
wykonanie zamówienia/jego części.  Powyższe oznacza, że przyjęcie w cenie towaru lub usługi
takiej  lub  innej  stawki  podatku od  towarów i  usług  jest  wyłącznym uprawnieniem podatnika  -
wystawcy faktury (czyli wykonawcy na gruncie zamówień publicznych).
Pytanie 2:
Czy Wykonawca powinien załączać kosztorys do oferty? 
Odpowiedź:
Tak, wykonawca powinien załączyć kosztorys do ofert. 
Zamawiający informuje o konieczności załączenia dokumentu w SWZ:
zgodnie z SWZ § 17 ust. 4 pkt 8): 

„4. Złożona oferta musi zwierać następujące dokumenty:
8) uproszczony kosztorys ofertowy;
UWAGA! Uproszczony kosztorys ofertowy w przypadku jego niezłożenia, nie podlega 
uzupełnieniu na podstawie art. 128 ust. 1 ustawy Pzp. Oferta wykonawcy, który nie złoży tego 
dokumentu podlegać będzie odrzuceniu na podstawie art. 226 ust. 1 pkt 5 ustawy Pzp – jej treść
jest niezgodna z warunkami zamówienia, z zastrzeżeniem art. 223 ust. 2 pkt 3 ustawy Pzp”.

oraz § 20 ust. 4 SWZ:
„4. Wykonawca powinien sporządzić uproszczony kosztorys ofertowy oddzielnie na Budowa 
integracyjnej przestrzeni rekreacyjnej na Osiedlu Jagiellońska w Legionowie uwzględniając 
wszystkie elementy ujęte w § 20 ust. 1 SWZ”

ponadto, w załączniku nr 1 do SWZ, zapisano:

„6. Złożona oferta musi zwierać następujące dokumenty:
8) uproszczony kosztorys ofertowy”.

Termin składania ofert nie ulega zmianie, tj. do 28.04.2021 r. do godz. 12.30.

Prosimy o uwzględnienie powyższych informacji przy sporządzaniu oferty przetargowej.


